
PROTOKÓŁ nr XXIX/2020 

Z XXIX NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ SIERPCA 

z dnia 27 maja 2020 roku  

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

Obrady XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Sierpca VIII kadencji otworzył o godz. 

09:00 Przewodniczący Rady miejskiej Sierpca Dariusz Malanowski stwierdzając 

jednocześnie quorum uprawniające Radę do podejmowania uchwał – załącznik nr 1,  

a zakończono ok. godz. 10:00 tego samego dnia. 

Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Miasta Sierpca – załącznik nr 2 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Artur Dariusz Balcerowski 

2. Zbigniew Długokęcki 

3. Waldemar Frydrychowicz 

4. Barbara Gil 

5. Paweł Michał Grabowski 

6. Sławomir Wojciech Jaworowski 

7. Krzysztof Kacperski 

8. Dariusz Malanowski 

9. Maciej Malanowski 

10. Krzysztof Rudowski 

11. Piotr Łukasz Rzeszotarski 

12. Wojciech Andrzej Skorłutowski 

13. Krzysztof Skrzyński 

14. Jerzy Zbigniew Stachurski 

15. Joanna Marta Szewczykowska 

 

2. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący odczytał porządek obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

Rada w głosowaniu:12 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzm. się” – przyjęła dzienny porządek 

obrad – załącznik nr 3 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara Gil, 

Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr 

Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna 

Marta Szewczykowska 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Skrzyński 

 

 

3. Uchwała RM ws. zwolnienia z podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID - 19. 

Przewodniczący, p. Dariusz Malanowski, poprosił o zabranie głosu Skarbnik, p. Katarzynę 

Joniak, która wyjaśniła, że zmiany w uchwale o zwolnieniach z podatku od nieruchomości 

spowodowane są zmianą w ustawie o COVID – 19 wskazane przez organ nadzoru, czyli 

Regionalną Izbę Obrachunkową. Najważniejszą zmianą, która dotyczy naszych 

przedsiębiorców jest brak podziału na ulgę 20% i 50%, która działa na ich korzyść.  

Do takiego zapisu ma prawo tylko ZUS. Zapis w nowej uchwale daje możliwość 

przedsiębiorcy, którego obroty spadły o 20%, korzystania z ulgi w 100%. Środki 

przeznaczone z budżetu gminy na tą ulgę w związku z tym nie powiększą się, będzie to kwota 

maksymalnie 1,25 mln zł. W momencie podjęcia tej uchwały zostanie uchylona poprzednia 

uchwała ws. zwolnienia z podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców z dnia 6 maja 

2020 r. Radna, p. B. Gil, poprosiła o bardziej szczegółowe wyjaśnienia dotyczące zapisów   

w uchwale, co  p. Skarbnik uczyniła. Radna ponowiła swoje pytanie o zapis dotyczący ulgi 

100%, w którym miejscu uchwały to się znajduje. Pani Joniak wyjaśniła, że nie ma 

zwolnienia w części z podatku, 50%, bo wtedy jest to ulga. Zwolnienie może być tylko  

w całości, dlatego też nie ma zapisu o 100%, ponieważ ma to samo znaczenie, co zwolnienie 

w całości. Radna, p. J. Szewczykowska, stwierdziła, że skoro w ustawie o COVID – 19 jest 

już zapis o zwolnieniu 100%, a w uchwale jest zamieszczona podstawa prawna odnosząca się 

do tej ustawy, dlatego też w uchwale tego zapisu już być nie musi. Odpowiedzi udzielił 

Burmistrz, p. J. Perzyński, wyjaśniając, że nie używa się w uchwale cyfr, w tym wypadku 

100%, ponieważ słowo zwolnienie oznacza zwolnienie ze wszystkiego, czyli w całości,  

tzn. 100%. Radny, p. W. Frydrychowicz, zapytał, czy przedsiębiorcy, którzy złożyli wnioski  

na podstawie poprzedniej uchwały będą musieli ponownie je składać. Przedsiębiorcy, których 

obejmowała ulga w wysokości 50% będą wzywani i będą musieli złożyć ponownie wniosek, 

ponieważ różni on się nieznacznie od poprzedniego formularza tym, iż nie ma w nim rubryk  

o zwolnieniu w 50% i 100%. Ci, których objęło zwolnienie w 100%, nie będą musieli 

ponownie składać wniosku. Pan Frydrychowicz dopytał, czy podatnicy, którzy otrzymali 

zwolnienie z podatku na podstawie poprzedniej  uchwały z dn. 6 maja 2020 r., którą 

uchylamy, zachowają to prawo, pomimo wejścia w życie nowej uchwały o zwolnieniach  

z podatku. Burmistrz Miasta powiedział, że nie widzi przeszkód, aby tamte wnioski 

obowiązywały, ponieważ poprzednia uchwała była prawomocna. Słowa Burmistrza 

potwierdziła Skarbnik, p. K. Joniak. Radna, p. B. Gil, poprosiła jeszcze o wyjaśnienie zwrotu 

z §2 – „państwo członkowskie”. Pani Skarbnik odpowiedziała, że zapis wynika z faktu,  

iż jesteśmy członkiem Unii Europejskiej i w związku z tym zobowiązani jesteśmy  

do przestrzegania prawa zgodnie z  traktatami europejskimi, zostało więc to przepisane z 

ustawy o COVID – 19. 



Głosowano w sprawie: 
Uchwała RM ws. zwolnienia z podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID - 19. 

Rada w głosowaniu: 12 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzm. się” – podjęła Uchwałę 

215/XXIX/2020 RM ws. zwolnienia z podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID – 19 – załącznik nr 4 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara Gil, 

Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr 

Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna 

Marta Szewczykowska 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Skrzyński 

 

 

4. Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2020 r. 

Omówienia projektu zmian uchwały budżetowej dokonała Skarbnik, p. K. Joniak, 

wyjaśniając, że niektóre środki są powoli zdejmowane z budżetu miasta. Została rozliczona 

subwencja oświatowa i udział w podatku dochodowym od osób fizycznych z Ministerstwa 

finansów, gdzie niestety okazało się, że zostało zdjęte z subwencji oświatowej 170 tyś. zł.  

Z tego względu zmniejszone zostały o tą kwotę wynagrodzenia osobowe w oświacie.  

W drugiej części została wprowadzona przez Ministerstwo finansów bardzo nikła kwota 

zmiany w udziale podatku dochodowego od osób fizycznych, zaskakująco niska, bo tylko 

6 607 zł. Została zmniejszona kwota z tytułu podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców, 

kwota 100 tyś. zł. została zmniejszona z promocji. Została również wprowadzona kwota 15 

tyś. zł. na zakup samochodu dla Policji. Miasto wstąpiło do programu operacyjnego „Polska 

cyfrowa” i z tego tytułu otrzymało dotację dla szkół, m.in. na zakup tabletów, komputerów  

w kwocie ok. 69 tyś. zł. Radna, p. G. Bil, poprosiła o potwierdzenie zapisu dotyczącego 

wydatków na inwestycje, czy rzeczywiście nie uległy one zmianie, czy 69 tyś. zł 

przeznaczone są dla konkretnej placówki, czy jest to równy podział. Odpowiedzi udzielił 

Burmistrz, p. J. Perzyński, odnosząc się do drugiego pytania, iż zakupy zostały poczynione 

według zapotrzebowania szkół, aby zapewnić uczniom dostęp do zdalnego nauczania. Jeśli 

chodzi o pierwsze pytanie Burmistrz potwierdził, że inwestycje są wykonywane zgodnie  

z planem, gdyż jest to miedzy innymi zapewnienie miejsc pracy i ma nadzieję, iż uda się 

wykonać ich jak najwięcej, jednocześnie przygotowując wnioski o pozyskanie środków 

zewnętrznych. Radna poprosiła jeszcze p. Skarbnik o przygotowanie zestawienia kwot 

przekazanych przez miasto dla Policji. 

 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2020 r..  



Rada w głosowaniu: 12 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzm. się” – podjęła Uchwałę 

216/XXIX/2020 RM ws. . zmian uchwały budżetowej na 2020 r. – załącznik nr 5 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, Barbara Gil, 

Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Maciej Malanowski, Krzysztof Rudowski, Piotr 

Łukasz Rzeszotarski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, Jerzy Zbigniew Stachurski, Joanna 

Marta Szewczykowska 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Michał Grabowski, Sławomir Wojciech Jaworowski, Krzysztof Skrzyński 

 

 

Przed zakończeniem obrad Przewodniczący RM, w związku z przypadającym na ten dzień 

jubileuszu 30-lecia pierwszych, wolnych wyborów do Samorządu Miasta Sierpca, złożył 

życzenia i podziękowania wszystkim osobom zaangażowanym w pracę na rzecz naszego 

miasta a szczególnie radnym wszystkich ośmiu kadencji, burmistrzom i ich zastępcom oraz 

przedstawicielom zarządów osiedli, jak również pracownikom Urzędu Miejskiego, jednostek 

organizacyjnych i spółek miejskich 

 

5. Zakończenie obrad 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej, p. Dariusz 

Malanowski, zamknął obrady XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Sierpca. 

 

 

 Przewodniczący 

Rady Miejskiej Sierpca 

 /-/ 

Dariusz Malanowski 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Inspektor 

/-/ 

Beata Kowalska 

 


